
Protokół Nr XVIII/2019
z XVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 28 listopada 2019 roku

w sali Urzędu Miejskiego Stary Rynek 1.

Sesja rozpoczęła się w dniu 28 listopada o godzinie 14.00, a zakończyła w dniu 29 listopada o
godzinie 01:30.

Ustawowa liczba Radnych - 21
Obecnych na Sesji              - 21

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja nt. realizacji inwestycji dot. budowy wiaduktu i modernizacji oczyszczalni
miejskiej.
5. Interpelacje i zapytania.
6. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie miedzy Sesjami.
7. Sprawy różne- dyskusja.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu  Miasta Łowicza na 2019 rok 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego "Łowicki
bon żłobkowy" dla rodzin zamieszkujących na terenie Gminy Miasto Łowicz. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miasto Łowicz do
realizacji Programu „Asystent osobisty osoby  niepełnosprawnej”- edycja 2019-2020 finanso-
wanego ze środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych. 
11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany
uchwały Nr XXXI/189/2004 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 26 sierpnia 2004 r. w sprawie
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, obszar urbanistyczny
Śródmieście z wyłączeniem terenów zamkniętych. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie
prawa własności nieruchomości  położonych w Łowiczu obręb 0007 Małszyce. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychcza-
sowymi dzierżawcami kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych stanowiących
własność Miasta Łowicza. 

14.  Rozpatrzenie projektu uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek
opłat za zajęcie pasa drogowego dróg  gminnych Miasta Łowicza na cele niezwiązane z budo-
wą, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  Regulaminu utrzymania czystości i po-
rządku na terenie Gminy Miasto Łowicz.
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  określenia metody ustalenia opłaty za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  i  ustalenia  stawki  opłaty  oraz  zwolnienia
 w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabu-
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dowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące
odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysoko-
ści opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  określenia szczegółowego sposobu i
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieru-
chomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieru-
chomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek let-
niskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, oraz
ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi dla tych nieruchomości. 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w ogłoszenia zamiaru dokonania zmia-
ny 
w statucie Miejskiej Biblioteki in. A. K. Cebrowskiego w Łowiczu. 
22. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu  Miejskiej  Biblioteki
im. A. K. Cebrowskiego w Łowiczu. 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zasad korzystania z obiektów i urządzeń
użyteczności publicznej. 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej niedoko-
nywania zmian w statucie Młodzieżowej Rady Miejskiej w Łowiczu. 
25. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
26. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Miejskiej.
4. Interpelacje i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie miedzy Sesjami.
6. Sprawy różne- dyskusja.
7. Informacja  nt.  realizacji  inwestycji  dot.  budowy  wiaduktu  i  modernizacji  oczyszczalni

miejskiej.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu  Miasta Łowicza na 2019 rok 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego "Łowicki bon

żłobkowy" dla rodzin zamieszkujących na terenie Gminy Miasto Łowicz. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miasto Łowicz do realizacji Pro-

gramu „Asystent osobisty osoby  niepełnosprawnej”- edycja 2019-2020 finansowanego ze środ-
ków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany uchwały Nr
XXXI/189/2004 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 26 sierpnia 2004 r. w sprawie miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, obszar urbanistyczny Śródmieście z
wyłączeniem terenów zamkniętych. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa wła-
sności nieruchomości  położonych w Łowiczu obręb 0007 Małszyce. 

13. Rozpatrzenie  projektu  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie  z dotychczasowymi
dzierżawcami kolejnych umów dzierżawy nieruchomości  gruntowych stanowiących własność
Miasta Łowicza. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/7/2018 Rady Miejskiej w Ło-
wiczu z dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.

15. Sprawy różne.
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania członka Komisji Rewizyjnej.
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/9/2018 Rady Miejskiej w Ło-

wiczu z dnia 10 grudnia 2018 w roku w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.
18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości  stawek

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg  gminnych Miasta Łowicza na cele niezwiązane z budową,
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  Regulaminu utrzymania czystości i porządku na tere-
nie Gminy Miasto Łowicz. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi i ustalenia stawki opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospoda-
rowanie odpadami komunalnymi właścicieli  nieruchomości zabudowanych budynkami miesz-
kalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompo-
stowniku przydomowym. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  określenia szczegółowego sposobu i zakresu świad-
czenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zago-
spodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub in-
nej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, oraz ustalenia terminu,
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla tych nie-
ruchomości. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w ogłoszenia zamiaru dokonania zmiany 
w statucie Miejskiej Biblioteki in. A. K. Cebrowskiego w Łowiczu. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiej Biblioteki im. A. K. Cebrow-
skiego w Łowiczu. 
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27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności
publicznej. 

28. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  niedokonywania
zmian w statucie Młodzieżowej Rady Miejskiej w Łowiczu. 

29. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
30. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1
Otwarcia obrad XVIII Sesji  Rady Miejskiej  w Łowiczu dokonał Przewodniczący Rady Henryk
Zasępa.
Powitał Radnych oraz zaproszonych gości:  Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego,
Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana  Bogusława  Bończaka,  Przewodniczących  Zarządu  Osiedli,
Sekretarza  Miasta  Panią  Marię  Więckowską,  Naczelników  Wydziałów,  Dyrektorów  jednostek
organizacyjnych  miasta,  Radcę  Prawnego  Panią  Katarzynę  Kranik-Saleh,  pracowników Urzędu
Miejskiego, przedstawicieli mediów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych co
stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej  Henryk Zasępa  stwierdził,  że  proponowany porządek obrad
XVIII Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym Radnym. 

Radny Jakub Wolski zaproponował zmianę porządku obrad polegającą na przesunięciu pkt 4 „In-
formacja nt. realizacji inwestycji dot. budowy wiaduktu i modernizacji oczyszczalni miejskiej” do
pkt 7 po pkt. „Sprawy różne- dyskusja”. Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad o trzy
projekty uchwał:  w sprawie zmiany uchwały nr II/7/2018 Rady Miejskiej  w Łowiczu z dnia 10
grudnia 2018 roku w sprawie powołania komisji Rewizyjnej, w sprawie powołania członka Komisji
Rewizyjnej, w sprawie określenia wysokości i warunków udzielenia bonifikaty od opłaty jednora-
zowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszka-
niowe w prawo własności tych gruntów.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zaproponował głosowanie zmiany porządku ob-
rad polegającą na przesunięciu pkt 4 „Informacja nt. realizacji inwestycji dot. budowy wiaduktu i
modernizacji oczyszczalni miejskiej” do pkt 7 po pkt. „Sprawy różne- dyskusja”.

14 „za”, 5 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że porządek został zmieniony więk-
szością głosów.

Radna Zofia Wielemborek poprosiła o 5 minut przerwy.
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  ogłosił 40 minut przerwy. 
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Przerwa rozpoczęła się o godz. 14:20  i zakończyła o godzinie 14:27

Po przerwie

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zaproponował głosowanie wprowadzenia do po-
rządku obrad polegającej na zdjęciu z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały
nr II/7/2018 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie powołania komisji
Rewizyjnej jako pkt 14.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „przeciw”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura „wstrzymała się” od głosu.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki „głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

16 „za”, 3 „przeciw”, 2 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa poinformował, że porządek sesji został zmienio-
ny  większością głosów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zaproponował głosowanie wprowadzenia do po-
rządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania członka Komisji Rewizyjnej jako punkt 15.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „przeciw”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura „wstrzymała się” od głosu.
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6. Radny Krzysztof Igielski „głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki „głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 2 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa poinformował, że porządek sesji został zmienio-
ny większością głosów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zaproponował głosowanie wprowadzenia do po-
rządku obrad projektu uchwały nr V/39/2019 z dnia 24 stycznia 2019 roku w sprawie określenia
wysokości i warunków udzielenia bonifikaty od opłaty jednorazowej za przekształcenie prawa użyt-
kowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych grun-
tów jako pkt 16.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „przeciw”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski „głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki „głosował „przeciw”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „przeciw”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „przeciw”.
13. Radny Józef Szczepanik „wstrzymał się” od głosu.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
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16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „przeciw”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

13 „za”, 7 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa poinformował, że porządek sesji został zmienio-
ny większością głosów. 

Ad. 3
Protokół z XVII Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że protokół z XVII Sesji Rady Miej-
skiej w Łowiczu został przyjęty. 
Pan Jacek Rybus i Pani Jagoda Ledzion przedstawiciele Polskie Towarzystwa Turystyczno-Krajo-
znawcze Oddział w Łowiczu złożyli podziękowania dla uczestników Kwesty na rzecz ratowania
grobów. 

Ad. 4
Interpelacje i  zapytania.

Radna Zofia Wielemborek  poinformowała o powstaniu Klubu Radnych „Łączy nas Łowicz” w
składzie czteroosobowym, Przewodnicząca klubu została Radna Zofia Wielemborek. 
Radny Krzysztof Janicki  poinformował o powstaniu Klubu Radnych „Samorządowcy dla Łowi-
cza”  w  składzie  czteroosobowym:  Radny Marek  Boroski,  Radny Leszek  Plichta,  Radny  Józef
Szczepanik, Radny Krzysztof Janicki. Przewodniczącym Klubu został Radny Krzysztof Janicki. 

Radny Robert Wójcik złożył zapytanie w imieniu Klubu Radnych Łowickie.pl: 

 jakie działania podejmuje Zarząd Zakładu Energetyki Cieplnej w Łowiczu Sp. z o.o. aby
ograniczyć koszty opłat za emisję dwutlenku węgla do atmosfery; Przekazanie sprawozdania
F01 na III kwartał 2019r; Jak obecnie kształtuje się sytuacja organizacyjna i finansowa Spółki; 

 Jakie działania podjął Pan Burmistrz, aby powstała obwodnica południowa miasta? Kiedy
obwodnica powstanie.

(stanowią załączniki)

Radny Jakub Wolski  w imieniu  Klubu Radnych PiS i Niezależni złożył interpelację w sprawie
modernizacji systemu obsługującego radę, profesjonalnego montażu gniazdek zasilających tak, by
nie stanowiły zagrożenia dla korzystających z nich radnych.

(stanowi załącznik)
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Radny Łukasz Jażdżyk w imieniu Klubu Radnych PiS i Niezależni złożył interpelacje:

 w sprawie wymiany uszkodzonych elementów kładki znajdującej się na Plaży Miejskiej,

 w sprawie prac pielęgnacyjnych na działce nr 2047/II/10/9/8/7 znajdującej się pomiędzy posesją
Plac Przyrynek 18, a kamienicą komunalną na ulicy Świętojańskiej.

(stanowią załączniki)

Radny Lech Aniszewski złożył interpelację w sprawie udzielenia poprawnej odpowiedzi na inter-
pelacje z poprzedniej sesji odnośnie oznakowania na Górkach, oraz uzupełnienia wniosku do zarzą-
du Dróg Wojewódzkich w Łodzi dotyczących aktywnych przejść dla pieszych tzw. „kocich oczek”.

(stanowi załącznik)

Radny Tadeusz Żaczek złożył interpelacje:

 w sprawie oznakowania od dnia 1 stycznia 2020 roku ulicy Zduńskiej na całej jej długości
znakiem drogowym B-35 ze wskazaniem, że zakaz obejmuje dni robocze w godzinach 9-17 i
czasu ponad 40 minut.

 w sprawie oznakowania ulicy 3 Maja na odcinku od Starego Rynku do skrzyżowywania
z ulica Tkaczew znakiem drogowym B-35 ze wskazaniem że zakaz obejmuje dni robocze w
godzinach 9-17 i czasu ponad 40 minut.

(stanowią załączniki)

Radny Jacek Wiśniewski w imieniu Klubu PiS i Niezależni złożył interpelacje: 

 w sprawie udzielenia informacji stanu technicznego mostu drogowego na rzece Bzurze w ciągu
ulicy Mostowej,  oraz udokumentowanie tej  informacji  stosownymi badaniami,  ekspertyzami
technicznymi;

 w sprawie zainstalowania sygnalizacji świetlnej na następujących skrzyżowaniach w mieście:
ul. Starościńska - Ułańska - Topolowa, ul. Bonifraterska - Długa, ul. Mostowa – Starorzecze -
Tkaczew;

(stanowią załączniki)

Radny Jacek Wiśniewski w imieniu Klubu PiS i Niezależni złożył zapytania: 

 dotyczy opłaty targowej i parkingowej przy Targowisku Miejskim i stadionie klubu Pelikan. Ja-
kie podmioty i w jaki sposób (procentowo) partycypują w tych opłatach?

 w sprawie wyjaśnienia zastosowania skrótów i braków w oznakowaniu nazw kilku ulic w mie-
ście.

(stanowią załączniki)

Radny Michał Terenowicz  w imieniu klubu Radnych Łowickie.pl złożył interpelacje w sprawie
postawienia na wlocie ulicy Wschodniej i ul. Kresowej w Łowiczu znaku D4a- początek drogi bez
przejazdu

(stanowi załącznik)

Ad. 5
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Informację  Burmistrza  Miasta  o  działaniach  w okresie  miedzy  Sesjami -  przedstawił  Pan
Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta. 

(stanowi załącznik)

Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Trzoska  –  zapytał  czy  został  otwarty  przetarg  w  dniu
28 listopada 2019 r., jaka jest kwota przetargu  i jakie będzie  rozstrzygnięcie. Z czego wynika tak
skromny program na miejską choinkę? 
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz Miasta –  poinformował,  że w dniu dzisiejszym otwarto 3
oferty w przetargu  na budowę drogi dojazdowej do wiaduktu.
Radna Zofia Kroc zapytała jakie organizacje i stowarzyszenia znajdą siedzibę w lokalu byłego
Gimnazjum nr 1 i czy zostały podpisane jakieś umowy  wynajmu. Czego dotyczył wyjazd do Koła?
Ile mieszkań komunalnych jest do remontu? 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta –  poinformował,  że  trwają  prace  nad
zagospodarowaniem   budynku  po  Gimnazjum  nr1  zajmuje  się  tym  Wydział  Współpracy
z Organizacjami Pozarządowymi, Aktywności Obywatelskiej i Przedsiębiorczości. Dotychczas nie
podpisano żadnych umów na wynajem.
Radny  Jakub  Wolski  –  poprosił,  aby  wstrzymać  się  z  podpisywaniem  umów  na  wynajem,
ponieważ zespół ds. budowy żłobka bierze tą nieruchomość pod uwagę. Na dzisiejszej Sesji  są
obecni  przedstawiciele kupców handlujący na chodniku – pasażu przy ul Starzyńskiego. Czym
spowodowane jest wprowadzenie zakazu handlu i czy dla tych handlujących wyznaczono nowe
miejsca?
Pan Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK –  sprawa  handlu  na  kostce  przed  targowica  miejską
została postawiona po raz kolejny przez mieszkańców. Teren ten nie stanowi terenu targowiska
miejskiego. 
W związku z prośbami mieszkańców tam handlujących Burmistrz wyraził zgodę na czasowy handel
w  tym  miejscu.  Klub  Sportowy  „Pelikan”  zbierał  tam  opłatę  targową.  Handlujący  na  terenie
targowiska wnosili do Burmistrza o uporządkowanie pasa drogowego  poprzez zaprzestanie tam
handlu.  Po rozmowach z  Klubem Sportowym „Pelikan”  ustalono,  że  handlujący dotychczas  na
kostce znajdą miejsce na terenie miejskiego targowiska.  
Pas drogowy został uporządkowany.  
Radny Jakub Wolski – zapytał, czy można wynajmować pas drogowy tak jak wynajmuje się np.
pod reklamy.  Mieszkańcy w tym temacie są podzieleni,  można ustalić czym tam będzie można
handlować. Zwrócił się o ponowne  rozważenie tej sprawy. 
Radna Zofia Kroc – zapytała jak szerokie były konsultacje w  sprawie likwidacji handlu na kostce.
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa – stwierdził, że ten temat będzie omawiany w sprawach
różnych nie dot. to informacji Burmistrza w okresie między sesjami. 
Radna Zofia Wielemborek-  zapytała o stan zaawansowania prac na baszcie Gen Klickiego i kiedy
planowany jest odbiór tych prac. Pogratulowała organizatorom profesjonalnego zorganizowania I
Nocnego Biegu Niepodległości.
Pan Grzegorz Pełka Naczelnik WIR poinformował,  że prace na baszcie  są  już a ukończeniu,
pozostały tylko prace porządkowe. Na początku grudnia planowany jest odbiór tych prac. 
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Radny Jacek Wiśniewski nawiązał do spotkania Burmistrza z ks. Domańskim z parafii Korabka i z
Radą  parafialną  zapytał  o  uzgodnienia  w  temacie.  Czego  dotyczyło  spotkanie  ze  Starostą
Łowickim? 
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz Miasta –  spotkanie to  dotyczyło  uzgodnień  do lokalizacji
cmentarza.  Prowadzone  są  rozmowy  w  temacie  przekazania  lub  dzierżawy  cmentarza
prawosławnego. Rozważana jest również lokalizacja cmentarza za „Opakometem”.
Spotkanie, że Starostą dotyczyło przekazania działki pod budowę sali gimnastycznej dla Zespołu
Szkół Ponadpodstawowych nr 4, dzierżawy budynku pod potrzeby Centrum Usług Społecznych i
przekazania parkingu. 
Burmistrz poinformował, że wyraża zgodę na sprzedaż przedmiotowej działki oraz na dzierżawę
budynku hotelowego i restauracyjnego  na określonych warunkach, natomiast nie wyraża zgody na
przekazanie  parkingu
Radny Jakub Wolski Burmistrz na każdej Sesji Rady mówi o trudnej sytuacji finansowej miasta,
zapytał o rozmowy z Klubem Sportowym Pelikan czy jest zagrożona budowa budynku Pelikana. Co
jest powodem rozpisania przetargu obecnie a nie wcześniej? 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz nie jest prawdą, że na każdej sesji podkreśla trudną sytuację
finansową miasta,  powie o niej  na dzisiejszej  sesji.  Radni  wprowadzają projekt  uchwały,  który
bardzo poważnie uszczupli dochody miasta.
Inwestycja  budynku Pelikana jest  przewidziana na  lata  2020-2021 i  nie  jest  zagrożona,  została
zmieniona koncepcja ogrzewania  na gazowe, stąd opóźnienie w ogłoszeniu przetargu. 
Radny Robert Wójcik zapytał o kontrolę problemową RIO na ul. Kaliskiej 5, jakie są wnioski
pokontrolne. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz poinformował, że na Kaliskiej 5, RIO przeprowadziła kontrolę
kompleksową za 4 poprzednie lata. Burmistrz stawał przed Kolegium  RIO i  został uniewinniony
bez orzekania kary.  Kontrola problemowa RIO dotyczyła dotacji sportowych.

Przewodniczący Rady Henryk Zasępa -stwierdził, że Rada Miejska przyjęła Informację Burmi-
strza w okresie między sesjami

Ad. 6
Sprawy różne -dyskusja

Przewodniczący  Rady  Henryk  Zasępa  –  zapoznał  Radę  Miejską  z  pismem   mieszkańca
w sprawie budowy ul. Kanonicznej.

(pismo stanowi załącznik)
Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Trzoska  –  zaproponował,  aby  sprawę  tą  skierować  na
posiedzenie Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta. 
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa  skierował zapytanie do Wiceprzewodniczącego Radnego
Michała Trzoski i Tadeusza Żaczka czy w związku z wyborem na funkcję Wiceprzewodniczącego
Rady  rozpatrują  rezygnację  z  jakieś  Komisji.  Do  jakiej  komisji  deklaruje  swój  udział  Radny
Krzysztof Olko?
Prosił  o  deklaracje  do  dnia  2  grudnia  br.,  chodzi  o  kwestię  naliczenia  diet  i  przygotowania
stosownych projektów uchwał  na najbliższą Sesję Rady. 
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Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska- stwierdził, że planuje rezygnację z jednej z komisji,
ale obecnie jeszcze  nie wie z której. 
Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Żaczek - rozpatruje rezygnację z jednej z Komisji.
Przewodniczący  Rady  Henryk  Zasępa  zapewnił,  że  na  następnej  sesji  Burmistrz  i  Zastępca
Burmistrza będą mieli zapewniony stolik i godne miejsce.
Radna Zofia Wielemborek – zabrała głos w sprawie odwołania jej  z funkcji  Przewodniczącej
Komisji Budżetu i Finansów. 

(treść  całego wystąpienia w złączeniu).
Radny Lech Aniszewski – stwierdził, że Radna Zofia Wielemborek twierdząc, że ją pominąłem w
procedurze  o  zmianę  terminu  komisji,  zwyczajnie  skłamała.  Może  to  udowodnić  poprzez
przedstawienie  wykazu  połączeń  telefonicznych.  Pierwszy  telefon  z prośbą  o  zmianę  terminu
posiedzenia Komisji  Budżetu i  Finansów w październiku wykonał do Przewodniczącej  Komisji
Zofii Wielemborek, która poinformowała, że jak wszystkim zmiana będzie pasowała to ona  nie
widzi  problemu  .  Po  wykonaniu  telefonów  do  wszystkich  członków  komisji  i  uzyskaniu  od
wszystkich zgody na zmianę terminu komisji, Przewodnicząca Z. Wielemborek stwierdziła, że nie
ma  problemu.  Po  czym  zadzwoniła  w piątek  informując,  że  jako  Przewodnicząca  komisji  nie
wyraża zgody na zmianę terminu posiedzenia. Po co zatem były wcześniejsze ustalenia?
Radna Zofia Wielemborek – wszystko co miała do powiedzenia zawarła w swoim wcześniejszym
wystąpieniu, Radnym się bywa a człowiekiem się jest, nikt nie jest cyt. „przyspawany do stołka”. 
Radny  Jakub  Wolski stwierdził,  że  w  wypowiedzi  Zofii  Wielemborek  więcej  nieprawdy  się
znalazło,  ale  nie jest  to przedmiotem dyskusji.  Jeśli  Radna uważa,  że aby być dobrym radnym
trzeba  popierać  wszystkie  wnioski  Burmistrza.  Przeprosiny  Pani  Zofii  Wielemborek  zostają
przyjęte, ponieważ się one należały, proszę jednak o nieobrażanie Radnych. Komisja maiła prawo
do zmiany Przewodniczącego.
Radna Wiesława Gębura - odwołanie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów było nie na
miejscu,  nieporozumienie  należało  wyjaśnić.  Radna  Zofia  Wielemborek  posiadała  odpowiednią
wiedzę i kwalifikacje do pełnienia funkcji Przewodniczącej Komisji. Radni PiS i „Łowickie pl.”
wprowadzają chaos. Jako Radna pierwszej kadencji czuje się jak cyt. „w gnieździe szerszeni”, to
nie jest praca rady.
Radny Jacek Wiśniewski -  Radna Zofia  Wielemborek w swojej  wypowiedzi  mówiła  o psuciu
dobrych obyczajów. Na początku tej kadencji nie było dobrym obyczajem, aby w prezydium rady
zasiadał przedstawiciel opozycji. Dopiero teraz udało się znormalizować tą sytuację. 
Radny Lech Aniszewski - wykazał zdziwienie, że ten temat został w ten sposób na dzisiejszej sesji
poruszony.  Zapadł  demokratyczny wybór  Przewodniczącego Komisji,  do  tej  pory był  Zastępcą
Przewodniczącego Komisji. Jest to cyt. „bicie piany” i budowanie negatywnej opinii o Radnym.
Radna  Wiesława Gębura  apeluje  o  kulturalne  zachowanie  a sama nazywa Radnych  głupkami  i
kłamcami.
Radna  Zofia  Wielemborek  –zwróciła  się  z  prośbą  do Przewodniczącego  Rady  o  zamknięcie
dyskusji  w  tym  temacie  życząc  Przewodniczącemu  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Lechowi
Aniszewskiemu jak najlepiej. 
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa-  zamknął dyskusję .
Radna Zofia Kroc – zapytała, czy przeprowadzono konsultacje z handlującymi na pasażu przy ul.
Starzyńskiego.
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Pan  Paweł  Gawroński  - stwierdził,  że  konsultacje  w  tym  temacie  nie  są  potrzebne.  Osoby
handlujące  na  targowisku  miejskim są  przeciwni  handlu  na  kostce.  Osoby tam handlujące  nie
ponoszą kosztów, opłat. Wpłynął wniosek w tej sprawie i podjęto decyzje zgodną z prawem.
Wiceprezes KS „Pelikan” Wojciech Kunat - były skargi,  że  nie  można przejść chodnikiem i
korzystać ze stacji rowerowej.  
Wiceprzewodniczący Rady Marek Boroski – zadeklarował ,że wspólnie z Radną Zofią Kroc w
dniu jutrzejszym udadzą się na targowisko miejskie aby dokonać rozeznania.
Radna Zofia Kroc – zapytała  o nieruchomość na ul. Zduńskiej 16 i 18. 
Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami Planowania Przestrzennego i
Rolnictwa  -  poinformowała,  że  nieruchomość  przy  ul.  Zduńskiej  16  została  sprzedana  osobie
prywatnej. Ewidencję nieruchomości i gruntów prowadzi Starostwo Powiatowe w Łowiczu. 
Radny Robert Wójcik- zapytał, czy można zmienić stan prawny tak aby móc wprowadzić legalnie
handel na kostce przy ul. Starzyńskiego. Zapytał co ze Społeczną Pożytku Publicznego, czy zaczęła
się procedura wyłania członków do rady. Czy nadal działa Społeczna Rada Gospodarcza? Co z
programem „Lokal na start za 1zł”? Poprosił o wznowienie akcji pt. „kupuj łowickie”.
Zapytał o realizację budżetu obywatelskiego na osiedlu Dąbrowskiego, chodzi o budowę wiat, czy
prawdą jest, że nie będą one miały zadaszeń.
Dlaczego zapadła decyzja, że budynkiem po Gimnazjum nr 1 będzie zarządzał Wydział Współpracy
z  Organizacjami  Pozarządowymi,  Aktywności  Obywatelskiej  i Przedsiębiorczości  a  nie  Zakład
Gospodarki Mieszkaniowej, który posiada w tym zakresie odpowiednie doświadczenie.
Zapytał o oznakowanie przejścia dla pieszych w ul. Arkadyjskiej skrzyżowanie z ul. Bolimowską
czy już jest odpowiedź z GDDKiA.
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  -  Społeczną Radą Pożytku Publicznego,  kupuj  łowickie to
zadania którymi zajmuje się Wydział Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, Aktywności
Obywatelskiej i Przedsiębiorczości. Dotyczy to również zarządzania budynkiem po Gimnazjum nr
1 w którym będą siedziby organizacji i  stowarzyszeń. W wydziale obecnie pracują dwie osoby,
obecnie został ogłoszony nabór na trzecie stanowisko. 
Na osiedlu Dąbrowskiego od początku były przewidziane wiaty bez dachu, są to boksy.
Miasto przygotowuje się do oznakowania przejścia  dla pieszych na ul. Arkadyjskiej. 
Pan Krystian Cipiński Naczelnik WWO – stwierdził, że jest przygotowana uchwała o Społecznej
Radzie Pożytku Publicznego i po weekendzie wydział będzie w tym temacie działać. Zostały w tym
temacie przeprowadzone rozmowy z organizacjami i stowarzyszeniami. Zarządzeniem Burmistrza
zostanie powołany skład rady. 
Radny Krzysztof Janicki - nawiązał do uporządkowania handlu na kostce przy ul. Starzyńskiego.
Zapytał  czy  również  zostanie  uporządkowany  handel  od  strony  ul. Piłsudskiego.  W  okresie
przedświątecznym poprosił o rozważenie możliwości dopuszczenia handlu w tych miejscach. 
Pan Krzysztof  Kaliński Burmistrz  - zapewnił,  że od strony ul.  Piłsudskiego zostanie również
uporządkowany handel. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Marek Boroski  stwierdził,  że  na  pasażu handlujący płaci  6,5  zł
opłaty, natomiast na targowisku handlujący płaci 80 zł rezerwacji miesięcznie i wjazd 11 zł. Należy
uporządkować handel ograniczając się do terenu targowiska miejskiego. 

12



Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska – należy się zastanowić, aby nie wylać dziecka z
kąpielą, handlujący na wiosnę kwiatami i grzybami i zniczami znajdą sobie inne miejsce np. pod
marketem i wpływu do kasy miasta też nie będzie. 
Radny Jakub Wolski -jego zdaniem należy brać pod uwagę inne rozwiązania. Handlują tu emeryci
własnymi plonami, jajkami i kwiatami i jest to dla nich znaczący dochód. 
Wiceprzewodniczący  Rady   Tadeusz  Żaczek-  kilka  miesięcy  temu  zwracał  się  z  prośbą
o doświetlenie i uporządkowanie wjazdu  na  nieruchomość przy ul. Kaliskiej 5.
Uzyskał  wcześniej odpowiedź od Burmistrza, że jest  możliwy wjazd od ul Dmowskiego. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz - na razie takich planów nie ma, związane jest to i uzależnione
od planowanej budowy sali gimnastycznej  przez Starostwo Powiatowe w Łowiczu. Obecnie od ul.
Dmowskiego jest furtka.
Radny Jacek Wiśniewski- zapytał czy została zawarta umowa z firmą o badanie natężenia hałasu i
ruchu na ul. Bolimowskiej i Warszawskiej. Kiedy te pomiary zostaną wykonane. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz -  poinformował, że nie zostały jeszcze zawarte umowy.
Firmy specjalistyczne, które zajmują się wykonywaniem takich pomiarów nie chcą takiego zlecenia
wykonać, ponieważ pracują na zlecenie GDDKiA. Brakuje specjalistów w tym zakresie. 
Radny  Jacek  Wiśniewski-  przedstawiciel  komitetu  mieszkańców  osiedla  Zatorze  Pan  Piotr
Tarczyński przekazał adresy i telefony firm specjalistycznych Panu Grzegorzowi Pełce. Zapytał z
kim ustalano wyznaczenie miejsca pomiaru.
Pan  Grzegorz  Pełka  Naczelnik  WIR –  potwierdził,  że  prowadzi  rozmowy  w  tym  zakresie
z Instytutem Akustyki w Warszawie. Instytut określił wymogi  miejsca do pomiaru, że musi to być
teren ogrodzony z dostępem do prądu. Wybrano takie miejsce na ul. Bolimowskiej 37. Wyraził
nadzieję, że w połowie grudnia br. takie badania zostaną wykonane.
Radny Jakub Wolski- długa droga czeka mieszkańców, aby powstała obwodnica miasta. Zawiązał
się komitet mieszkańców Zatorze, który na swoim spotkaniu postanowił o kolejnej blokadzie ul.
Bolimowskiej w okolicy ronda w dniu 5 grudnia br. od godz. 13 - tej na którą zaprosił Radnych.
Poprosił  o  zintensyfikowanie  działań  o  dokonanie  pomiarów  natężenia  hałasu  i  ruchu  na  ul.
Bolimowskiej i Warszawskiej, które są niezbędne do dalszych działań komitetu. Zapytał, czy można
zmienić formę prawną tak aby handel na kostce był możliwy.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  -  poinformował,  że  handel  na  kostce  będzie  możliwy po
zmianie granic targowiska miejskiego. 
Radny Dariusz Dzik – odczytał  pisma Polskiego Stowarzyszenia Rodak złożonego przez Pana
Dariusza Mroczka :

1.  w sprawie wsparcia działań dot. pomocy Polakom na Wileńszczyźnie i Kresach Wschod-
nich i ustawienie koszy na ewentualne Dary Serca.
2. w sprawie uczczenia 100lecia Zwycięstwa na d Bolszewizmem i nadać nazwę rondu przy ul.
Bolimowskiej  „Rondo Zwycięstwa Nad Bolszewizmem”.

(pisma stanowią załącznik)
Zapytał jakie są plany miasta dot. działki, na której znajduje się Klub Seniora. Jakie są koszty progu
zwalniającego zamontowanego na ul. Akademickiej? 
Pan  Grzegorz  Pełka  Naczelnik  WIR  -  poinformował,  że  próg  zwalniający  nie  był  ujęty
w pierwotnym projekcie, kosztował 4500 00 zł.
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Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz -  na działce,  gdzie jest siedziba Klubu Seniora najlepszym
rozwiązaniem będzie urządzenie parkingu.
Radna Zofia Kroc – zapytała czy planowana jest rozbudowa budynku siedziby Klubu Seniora przy
ul. 3 go Maja. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz - miasto nie planuje takiej rozbudowy. 

Ad. 7

Informacja nt.  realizacji  inwestycji  dot.  budowy  wiaduktu  i  modernizacji  oczyszczalni
miejskiej –  przedstawił Burmistrz Miasta Krzysztof Jan Kaliński, Pan Grzegorz Pełka Naczelnik
Wydziału Inwestycji i Remontów, Pan Janusz Michalak dyrektor Zakładu Usług Komunalnych. 

(stanowi załącznik)

Radny Krzysztof Igielski w imieniu Klubu PiS i Niezależni złożył zapytanie w sprawie kwoty do-
tychczas wydatkowanej na wynagrodzenia członków zespołu MAO.

(stanowi załącznik)

W dyskusji wzięli udział:  Radny Robert Wójcik, Radny Jacek Wiśniewski, Radny Jakub Wolski,
Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska, Radna Zofia Wielemborek, Burmistrz Miasta Krzysz-
tof Kaliński, Pan Janusz Michalak dyrektor Zakładu Usług Komunalnych, Pan Grzegorz Pełka Na-
czelnik Wydziału Inwestycji i Remontów, Pan Robert Oberman Naczelnik Wydziału Pozyskiwania
Środków Zewnętrznych.

Radny Robert Wójcik  złożył wniosek  aby Burmistrz Miasta zwrócił się z zapytaniem do Biura
Projektowego czy można jeszcze znaleźć oszczędności na II i III etapie budowy (modernizacji) z
osiągnięciem efektu ekologicznego i otrzymaniem pełnej dotacji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zaproponował dwa rozwiązania. Pierwsze
przegłosowanie wniosku oraz następnie ogłoszenie przerwy. Drugie rozwiązanie to ogłoszenie prze-
rwy, aby w trakcie przerwy porozmawiać na temat złożonego wniosku Radnego Roberta Wójcika i
po przerwie przegłosowa
 wniosek. Radny wnioskodawca chce, aby głosowanie się odbyło przed przerwą. 
Radny Krzysztof Janicki złożył wniosek o przegłosowanie wniosku Radnego Roberta Wójcika po
przerwie.
Burmistrz  Miasta  Krzysztof  Kaliński  przypomniał,  że  przy  zmianie  projektu  Modernizacji
oczyszczalni prosili firmę o jak najszybsze wykonanie projektu. Trwało to trzy miesiące. Zwrócił
uwagę, że przy kolejnej zmianie projektu może być problem z wykonaniem inwestycji w określo-
nym czasie. 
Pan Robert Oberman Naczelnik Wydziału Pozyskiwania Środków Zewnętrznych  poinformo-
wał, że od momentu zgłoszenia do firmy projektowej zmiany projektu modernizacji oczyszczalni
do momentu podpisania umowy z wykonawcą upłynęło 8 miesięcy. Każda zmiana zakresu niesie za
sobą zmiany terminu, nie ma możliwości zmiany realizacji inwestycji, musi zostać wykonana do
2022 roku. 
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Radny Jakub Wolski intencją wnioskodawcy nie jest zagrożenie inwestycji, a jedynie sprawdzenie
czy można tą inwestycje wykonać taniej podczas realizacji drugiego lub trzeciego etapu. Stwierdził,
że wniosek powinien być teraz przegłosowany, i w związku z tym zwołanie przerwy jest bezprzed-
miotowe. Radny Robert Wójcik pierwszy zgłosił swój wniosek.
Radny Grzegorz Durka ma takie samo zdanie jak Radny Jakub Wolski. Stwierdził, że Radny Ro-
bert Wójcik zgłosił tylko zapytanie o zmniejszenie kosztów, a nie wniosek o zmianę.
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska poprosił o sformułowanie wniosku na pi-
śmie przez Radnego Roberta Wójcik.
Pan Janusz Michalak Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych poinformował, że do końca listo-
pada miasto ma otrzymać opracowanie drugiego etapu inwestycji. Wysyłanie kolejnej prośby do fir-
my projektowej spowoduje zamieszanie. Firma projektowa przygotowała miastu kosztorys, które są
ważne jedynie przez pół roku. Następnie cenę weryfikuje przetarg. 
Burmistrz Miasta Krzysztof Kaliński firma projektowa wyliczy, że można za mniejszą kwotę wy-
konać, a w przetargu wyjdzie 10 000 000 zł więcej. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zaproponował przegłosowanie wniosku,
aby Burmistrz Miasta zwrócił się z zapytaniem do Biura Projektowego czy można jeszcze znaleźć
oszczędności na II i III etapie budowy (modernizacji) z osiągnięciem efektu ekologicznego i otrzy-
maniem pełnej dotacji

12 „za”, 8 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Informacja nt. realizacji inwestycji dot. budowy

wiaduktu i modernizacji oczyszczalni miejskiej została przyjęta.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska ogłosił przerwę do godz. 18.30. 
Przerwa rozpoczęła się o godz. 17:45  i zakończyła o godzinie 18:36.

Po przerwie

Ad. 8
Projekt uchwały  w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2019 rok –  przedstawił Pan
Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta

(stanowi załącznik)

W dyskusji  nad projektem uchwały wzięli  udział:  Radna Zofia  Wielemborek,  Radny Robert
Wójcik, Radny Jacek Wiśniewski Pani Joanna Mika Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej,
Burmistrz Miasta Łowicza Krzysztof Kaliński, Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

Opinię Komisji Budżetu i Finansów- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.
(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2019 rok.
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1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski „wstrzymał się” od głosu.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”,  0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością
głosów:

Uchwałę Nr XVIII/151/2019

Ad. 9
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego "Łowicki bon żłobkowy"
dla  rodzin  zamieszkujących  na  terenie  Gminy  Miasto  Łowicz  - przedstawiła  Pani  Urszula

Markowicz pełniąca obowiązki Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
(stanowi załącznik)

W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział:  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał
Trzoska, Radny Robert Wójcik, Radny Jacek Wiśniewski, Pani Urszula Markowicz pełniąca obo-
wiązki dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zgłosił wniosek o zmianę projektu uchwa-
ły w sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego "Łowicki bon żłobkowy" dla rodzin zamiesz-
kujących na terenie Gminy Miasto Łowicz polegającej na wykreśleniu w załączniku do projektu
uchwały w paragrafie 3 ustęp 3 punktu 4. Ewentualna zmiana pociągnie za sobą zmianę dokumen-
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tów dołączonych do wniosku. Zaproponował zmianę porządku obrad polegającą na zdjęciu z po-
rządku obrad tej uchwały oraz przygotowanie uchwały na następną sesję bez kryterium dochodowe-
go.
Radny Robert Wójcik stwierdził, że będzie problem, gdyż uchwała wchodzi w życie po upływie
14 dni po ogłoszeniu w dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego z mocą obowiązująca od 1
stycznia 2020 roku. Jeśli przesuniemy tę uchwałę na kolejny miesiąc trzeba będzie wziąć pod uwa-
gę wyrównanie dotacji, gdyż uchwała wejdzie w życie po 1 stycznia 2020 roku.
Radny Jakub Wolski poprosił o przerwę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  ogłosił przerwę. 
Przerwa rozpoczęła się o godz. 18:54  i zakończyła o godzinie 19:01.

Po przerwie

Radny Jakub Wolski stwierdził, że bon żłobkowy niech zostanie w kwocie 300 zł. Złożył wniosek
o wykreślenie kryterium dochodowego.
Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska zgłosił wniosek o zmianę projektu uchwały w spra-
wie wprowadzenia świadczenia pieniężnego "Łowicki bon żłobkowy" dla rodzin zamieszkujących
na terenie Gminy Miasto Łowicz polegający na wykreśleniu w załączniku do projektu uchwały w
paragrafie 3 ustępu 3 punktu 4, w paragrafie 7 ust. 3 pkt 1 literę d, w paragrafie 7 pkt 3, paragrafu 9.
Radna Zofia Wielemborek stwierdziła, że w kryterium dochodowym bierze się pod uwagę dochód
netto. 
Radny Robert Wójcik stwierdził, że w dyskusji padł dobry argument, żeby nie zaglądać mieszkań-
com do portfeli.
Wiceprzewodniczący Radny Michał Trzoska poinformował, że zdjęcie kryterium dochodowego
uprości składanie dokumentów rodzicom. Z kryterium dochodowym związanych jest wiele dodat-
kowych dokumentów, które należy złożyć razem z wnioskiem. 
Radny Jacek Wiśniewski stwierdził, że nie dzieli dzieci na biedne i bogate. Zwrócił uwagę, że ro-
dzicie, którzy lepiej zarabiają płaca większe podatki i nie powinno im się zabraniać korzystania z
bonu żłobkowego. 
Radna Zofia Wielemborek zapytała, ile więcej osób skorzysta z bonu żłobkowego jeśli zostanie
zniesione kryterium dochodowe. 
Radny Jakub Wolski stwierdził, że wniosek o zniesienie kryterium dochodowego jest wnioskiem
dalej idącym i nie ma co dalej rozważać tego tematu. 
Radny Robert Wójcik stwierdził, że uchwała o dotacjach dla żłobków była w tej samej kwocie i
nie było w niej zawartego kryterium dochodowego. 
Pani Urszula Markowicz p.o. dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej poinformo-
wała, że szacuje się, że około 40 rodzin skorzysta z bonu żłobkowego. Szacowany roczny koszt z
kryterium dochodowym wychodzi około 130 000 zł.  Trudno powiedzieć,  jakie skutki przyniesie
zniesienie kryterium dochodowego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zaproponował głosowanie wniosku o zmianę
projektu uchwały w sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego "Łowicki bon żłobkowy" dla
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rodzin zamieszkujących na terenie Gminy Miasto Łowicz polegającego na wykreśleniu w załączni-
ku do projektu uchwały w paragrafie 3 ustępu 3 punktu 4, w paragrafie 7 ust. 3 pkt 1 literę d, w pa-
ragrafie 7 pkt 3, paragraf 9.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „przeciw”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska przyjęła wniosek do
projektu uchwały większością głosów.

Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Zastępca Przewodniczącego Komisji Radna Zofia Kroc. 
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej i  Socjalnej – przedstawił Przewodniczący Komisji  Radny Leszek
Plichta. 
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie  projektu  uchwały  w sprawie  wprowadzenia  świadczenia  pieniężnego „Łowicki  bon
żłobkowy” dla rodzin zamieszkujących na terenie Gminy Miasto Łowicz wraz z przyjętym wnio-
skiem.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
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2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie:

Uchwałę Nr XVIII/152/2019

Ad. 10
Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Miasto  Łowicz  do  realizacji  Programu
„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” - edycja 2019-2020 finansowanego ze środków
Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych - przedstawiła Pani Urszula
Markowicz pełniąca obowiązki Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

(stanowi załącznik)

W dyskusji nad projektem uchwały wzięła udział Radna Zofia Kroc. 

Opinię Komisji  Mieszkaniowej i  Socjalnej – przedstawił Przewodniczący Komisji  Radny Leszek
Plichta

(stanowi załącznik)
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
przegłosowanie  projektu  uchwały w sprawie  przystąpienia  Gminy Miasto  Łowicz  do  realizacji
Programu  „Asystent  osobisty  osoby   niepełnosprawnej”-  edycja  2019-2020  finansowanego  ze
środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych.
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1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik „głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie:

Uchwałę Nr XVIII/153/2019

Ad. 11
Projekt  uchwały zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany
uchwały Nr XXXI/154/2004 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 26 sierpnia 2004 r. w sprawie
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, obszar urbanistyczny
Śródmieście z wyłączeniem terenów zamkniętych - przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik
Wydziału Gospodarki Gruntami.

(stanowi załącznik)

Radni nie zgłosili pytań, uwag.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Tade-
usz Żaczek.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  uchwały  Nr
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XXXI/154/2004 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 26 sierpnia 2004 r. w sprawie miejscowego pla-
nu zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, obszar urbanistyczny Śródmieście z wyłą-
czeniem terenów zamkniętych.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie:

Uchwałę Nr XVIII/154/2019

Ad. 12
Projekt  uchwały w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności  nieruchomości
położonych w Łowiczu obręb 0007 Małszyce  -  przedstawiła  Pani  Anna Gajewska Naczelnik
Wydziału Gospodarki Gruntami.

(stanowi załącznik)
Radni nie zgłosili pytań, uwag.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Tade-

usz Żaczek.
(stanowi załącznik)
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
przegłosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności
nieruchomości położonych w Łowiczu obręb 0007 Małszyce.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie:

Uchwałę Nr XVIII/155/2019

Ad. 13
Projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami
kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  stanowiących  własność  Miasta
Łowicza - przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)

W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział:  Radny Robert Wójcik, Pan Paweł Gawroński
Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Tade-
usz Żaczek.
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(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie  projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzier-
żawcami kolejnych umów dzierżawy nieruchomości  gruntowych stanowiących własność Miasta
Łowicza.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie:

Uchwałę Nr XVIII/156/2019
Ad. 14
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/7/2018 Rady Miejskiej w
Łowiczu z dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej- przedstawił
Radny Jakub Wolski.

(stanowi załącznik)

Radny Krzysztof Olko zgłosił wniosek o zmianę projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr
II/7/2018 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji
Rewizyjnej  polegającej  na  zwiększeniu  składu  liczbowego  Komisji  Rewizyjnej  do  7  osób.
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Poinformował, że w poprzednich kadencjach był członkiem Komisji Rewizyjnej. W związku z tym
prosi o rozszerzenie składu i zgłosił się do udziału w pracach tej komisji.

Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska poprosił o przerwę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa ogłosił przerwę. 
Przerwa rozpoczęła się o godz. 19:30  i zakończyła o godzinie 19:38.

Po przerwie

Radny  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  ma  pewne  wątpliwości  czy  Radny  Krzysztof  Olko
powinien  być  w  Komisji  Rewizyjnej  skoro  pracuje  w  jednostce  podległej  miastu.  Uważa,  że
pojawia się tu konflikt.
Radna Zofia Wielemborek zapytała, czy Radny będący pracownikiem jednostki podległej może
być członkiem Komisji Rewizyjnej. Stwierdziła, że w przypadku kontrolowania Ośrodka Sportu i
Rekreacji Radny Krzysztof Olko nie byłyby członkiem zespołu kontrolnego.
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że skoro Radny Krzysztof Olko był
członkiem Komisji Rewizyjnej wcześniej to nie ma konfliktu.
Pani Katarzyna Kranik-Saleh Radca Prawny stwierdziła, że nie ma takiego zakazu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie wniosku o zmianę projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/7/2018 Rady
Miejskiej w Łowiczu z dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej pole-
gającej na zwiększeniu składu liczbowego Komisji Rewizyjnej do 7 osób.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „przeciw”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „przeciw”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „przeciw”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „przeciw”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „przeciw”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „przeciw”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „przeciw”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „przeciw”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „przeciw”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
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19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”.

8 „za”, 13 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  Rada  Miejska  nie  przyjęła
wniosku o zmianę uchwały.

W dalszej dyskusji wzięli udział: Radny Krzysztof Olko, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej
Michał Trzoska, Radna Zofia Wielemborek, Radny Robert Wójcik, Radny Krzysztof Janicki, Radna
Wiesława Gębura, Radny Jakub Wolski.

Radny Krzysztof Olko poprosił o przerwę.
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  poinformował, że przerwa zostanie ogłoszona
po głosowaniu nad projektem uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/7/2018 Rady Miejskiej w Łowiczu z
dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”
2. Radny Marek Boroski głosował „przeciw”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki „wstrzymał się” od głosu.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „przeciw”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „przeciw”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.
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14 „za”, 6 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością
głosów:

Uchwałę Nr XVIII/157/2019

Rady Jakub Wolski  poinformował, że czeka mieszkaniec, który chciałby zabrać głos. Poprosił o
udzielenie głosu mieszkańcowi.
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  stwierdził, żeby udzielić głosu mieszkańcowi
należy wprowadzić do porządku obrad punkt „Sprawy różne” po raz drugi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  ogłosił przerwę. 
Przerwa rozpoczęła się o godz. 19:54  i zakończyła o godzinie 19:01.

Po przerwie

Radny Jacek Wiśniewski zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad polegająca na wprowadzeniu
do  porządku  obrad  punktu  „Sprawy  różne”.  W  związku  z  tym,  że  mieszkaniec  nie  zdążył
wypowiedzieć gdy omawiany był punkt Sprawy różne – dyskusja.
Radny Krzysztof Janicki stwierdził, że skoro mieszkaniec był obecny powinien pilnować, który
punkt posiedzenia jest obecnie realizowany. Przewodniczący Rady Miejskiej pytał czy ktoś jeszcze
chciałby zabrać głos w punkcie „Sprawy różne – dyskusja”.
Radny  Robert  Wójcik stwierdził,  że  powinien  być  głosowany  teraz  zgłoszony  wniosek.
Mieszkaniec jest starszym człowiekiem mógł nie usłyszeć słów Przewodniczącego. 
Radny Leszek Plichta stwierdził, że porządek obrad został zmieniony tak, że sprawy różne są na
początku obrad. Lepszym rozwiązaniem było gdy sprawy różne były na koniec porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Tadeusz  Żaczek  złożył  wniosek  o  zamknięcie  dyskusji
i przegłosowanie złożonego wniosku o zmianę porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie zmiany porządku obrad polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad pkt „Sprawy
różne” w pkt 15.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski „wstrzymał się” od głosu.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik „wstrzymał się” od głosu.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „przeciw”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „przeciw”.
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11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „przeciw”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „przeciw”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

12 „za”, 7 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska zmieniła porządek
obrad większością głosów.

Ad. 15 
Sprawy rożne:
Pan Zenon Pawłowski – mieszkaniec Łowicza, który zwrócił się o pomoc w związku z brakiem
dojazdu  do  swojej  działki  przy  ul.  Piłsudskiego.  Wyraził  niezadowolenie,  że  Burmistrz  nie
dotrzymał słowa w sprawie obiecanej zamiany działek. Pod budowę ul. Piłsudskiego zostały mu
zabrane działki. Wybudowanie drogi spowodowało zalewanie pozostałych działek będących jego
własnością.  Wyraził  niezadowolenie,  że została naliczona opłata adiacencka do działek przy ul.
Piłsudskiego, których jest właścicielem. 
W tej sprawie głos zabrali również: Radny Dariusz Dzik, Radna Zofia Kroc, Radny Jakub Wolski,
Burmistrz  Miasta  Krzysztof  Kaliński,  Pani  Anna  Gajewska  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki
Gruntami Planowania Przestrzennego i Rolnictwa, Pani Katarzyna Kranik-Saleh Radca Prawny.

Ad. 16
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania  członka  Komisji  Rewizyjnej  –
przedstawił Radny Jakub Wolski.

(stanowi załącznik)

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zgłosił kandydaturę Radnego Jakuba 
Wolskiego.
Radna Wiesława Gębura zgłosiła kandydaturę Radnego Krzysztofa Olko. 
Radny Jakub Wolski wyraził zgodę
Radny Krzysztof Olko wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował 
przegłosowanie kandydatury Jakuba Wolskiego na członka Komisji Rewizyjnej.

13 „za”, 4 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”
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Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że większością głosów Radny Jakub
Wolski i został przyjęty jako kandydat na członka Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował 
przegłosowanie kandydatury Krzysztof Olko na członka Komisji Rewizyjnej.

8 „za”, 9 „przeciw”, 4 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Radny Krzysztof Olko nie uzyskał
większości głosów i nie został wybrany jako kandydat na członka Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że kandydatem na członka Komisji
Rewizyjnej zostaje Radny Jakub Wolski.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu uchwały w sprawie powołania członka Komisji Rewizyjnej.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski „wstrzymał się” od głosu.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „przeciw”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik „wstrzymał się” od głosu.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

16 „za”, 2 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa   stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
większością głosów:
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Uchwałę Nr XVIII/158/2019

Radny Krzysztof Olko  poprosił o przerwę, aby mógł dokonać wyboru do której Komisji będzie
należał.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  ogłosił przerwę. 
Przerwa rozpoczęła się o godz. 20:45  i zakończyła o godzinie 21:05.

Po przerwie

Radny Krzysztof  Olko  złożył  wniosek o  wprowadzenie do porządku obrad pkt  „Rozpatrzenie
projektu uchwały w sprawie zmiany projektu uchwały nr II/9/2018 Rady Miejskiej w Łowiczu z
dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji”. Zgłosił swoja
kandydaturę do udziału w pracach Komisji.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie zmiany porządku obrad polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad pkt „Rozpa-
trzenie projektu w sprawie zmiany projektu uchwały nr II/9/2018 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia
10 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji” w pkt 17.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w glosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
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Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska zmieniła porządek
obrad jednogłośnie.

Ad. 17
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/9/2018 Rady Miejskiej w 
Łowiczu z dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji – przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa. 

(stanowi załącznik)

Radni nie zgłosili pytań, uwag.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/9/2018 Rady Miejskiej w Łowiczu z
dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik „wstrzymał się” od głosu.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny)
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

19 „za”,0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”
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Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością
głosów

Uchwałę Nr XVIII/159/2019

Radny Jacek Wiśniewski złożył wniosek o przerwanie sesji i wznowienie jej w dniu 29 listopada
2019 roku o godz. 14.00.
Przewodniczący Rady Miejskiej  Henryk Zasępa złożył  wniosek o rozpoczynanie Sesji  Rady
Miejskiej o godzinie 10.00.
Radny Józef  Szczepanik  poprosił  o kontynuowanie sesji.  Niektóry radni  prowadzą działalność
gospodarczą  i  nie  są  w  stanie  zmienić  swoich  planów  z  dnia  na  dzień.  Poprosił  o rozwagę
i przemyślane wprowadzanie nowych projektów uchwał.
Radna Zofia Wielemborek  przypomniała,  że proponowała,  aby Sesji  rozpoczynała się  o godz.
12.00.  Została  wtedy  przegłosowania  godzina  14.00.  Stwierdziła,  że  Radni  musza  się
zdyscyplinować i  dokończyć Sesję.  Prosiła  o zwrócenie uwagi na pracowników Urzędu,  którzy
jutro muszą przyjść do pracy. Wnosi o kontynowanie sesji. 
Radny Leszek Plichta  poprosił o rozsądek i kontynowanie sesji. Godzina sesji nie powinna być
zmienia, powinna zostać godzina 12.00. Jutro po 14.00 ma umówioną wizytę lekarską i nie może
być obecny. 
Radny Krzysztof Olko stwierdził, że projekty uchwały powinny być przyniesione wcześniej do
Biura Rady Miejskiej.
Radna Zofia Kroc poinformowała, że jest za kontynuowaniem w dniu dzisiejszym Sesji.
Radna Wiesław Gębura poinformowała, że nie może jutro uczestniczyć w sesji, gdyż ma wizytę u
lekarza z dzieckiem, na którą czekała 3 miesiące.
Radny Jacek Wiśniewski   podtrzymuje wniosek o przerwanie sesji.  Poprosił  o przegłosowanie
wniosku. 
Radny Grzegorz Durka poprosił o przerwę.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  ogłosił przerwę. 
Przerwa rozpoczęła się o godz. 21:09  i zakończyła o godzinie 21:13.

Po przerwie

Radny Jacek Wiśniewski zrezygnował z wniosku i przerwanie sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa wycofał wniosek o rozpoczynanie Sesji Rady
Miejskiej o godzinie 10.00.
Radna Zofia Wielemborek wycofała swój wniosek.

Ad. 18
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/39/2019 z dnia 24 stycznia
2019  roku  w  sprawie  określenia  wysokości  i  warunków  udzielenia  bonifikaty  od  opłaty
jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na
cele mieszkaniowe w prawo własności  tych gruntów jako pkt 16  -przedstawił  Radny Jakub
Wolski.
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W  dyskusji  udział  wzięli:  Radny  Leszek  Plichta,  Radny  Józef  Szczepanik,  Radna  Zofia
Wielemborek, Radna Wiesława Gębura, Radny Krzysztof Olko, Radny Jacek Wiśniewski, Radny
Jakub Wolski, Radny Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta, Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik
Miasta.

Radny Jakub Wolski poprosił o przerwę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  ogłosił przerwę. 
Przerwa rozpoczęła się o godz. 21:40  i zakończyła o godzinie 22:09.

Po przerwie

Radny  Jacek  Wiśniewski  w  imieniu  Klubu  Prawo  i  Sprawiedliwość  i  Niezależni  zgłosił
wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/39/2019 z
dnia 24 stycznia 2019 roku w sprawie określenia wysokości i warunków udzielenia bonifikaty od
opłaty jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na
cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów.

W dalszej  dyskusji  wzięli  udział: Radny  Robert  Wójcik,  Radny  Jakub  Wolski,  Radny Józef
Szczepanik,  Radna  Zofia  Wielemborek,  Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Trzoska,  Burmistrz
Miasta Krzysztof Kaliński.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie zmiany porządku obrad polegającej na zdjęciu z porządku obrad projektu uchwały w
sprawie zmiany uchwały nr V/39/2019 z dnia 24 stycznia 2019 roku w sprawie określenia wysoko-
ści i warunków udzielenia bonifikaty od opłaty jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania
wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
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15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”,0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska zmieniła porządek
obrad jednogłośnie zdejmując projekt uchwały.

Ad. 18
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg
gminnych  Miasta  Łowicza  na  cele  niezwiązane  z  budową,  przebudową,  remontem,
utrzymaniem i ochroną dróg Łowicza -  przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału

Spraw Komunalnych. 
(stanowi załącznik)

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Tade-
usz Żaczek.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowe-
go dróg  gminnych Miasta Łowicza na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzy-
maniem i ochroną dróg.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
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12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa   stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie.

Uchwałę Nr XVIII/160/2019

Ad. 19
Projekt uchwały w  sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy
Miasto Łowicz - przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 

(stanowi załącznik)

W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział:  Radna Zofia Kroc, Radny Lech Aniszewski,
Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska,  Rady Jakub Wolski, Pan Paweł Gawroński Naczelnik
Wydziału Spraw Komunalnych.

Radny Lech Aniszewski zgłosił wniosek o dokonanie zmiany w projekcie uchwały w sprawie Re-
gulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasto Łowicz w paragrafie 10 ust 5
poprzez dopisanie słowa "opony" po słowie "elektroniczny" oraz w paragrafie 11 ust. 5 i 6 wyraz
"należy" zastąpić wyrazem "można". Zmiany mają na celu zachowanie stanu obecnego przy odbio-
rze odpadów.
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa poprosił o zgłoszony wniosek na piśmie. 
Radny Lech Aniszewski zapytał, dlaczego takie wnioski były zgłaszane na komisji Budżetu i Fi-
nansów, a teraz procedura musi być przeprowadzona od nowa. Poinformował, że otrzymał z Wy-
działu Spraw Komunalnych poprawiony projekt uchwały, natomiast pozostali Radni go nie otrzy-
mali.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych poinformował, że na komisji
Budżetu  i  Finansów zobowiązał  się  od  przeanalizowania  skutków i  możliwości  wprowadzenia
zmian zgłaszanych przez Radnego Lecha Aniszewskiego. Po Komisji poinformował, że przygotuje
zmieniony projekt uchwały i prześle go do Radnego Lecha Aniszewskiego, jednak na sesji zostanie
przedstawiony pierwotny projekt uchwały. 
Radny Robert  Wójcik zgadza się z Radnym Lechem Aniszewskim, że następuje uszczuplenie
usług oraz, że opony mogą być wywożone do lasów. Z drugiej strony rozumie intencję Burmistrza,
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że szuka oszczędności tam gdzie się da. Stwierdził, ze rosną opłaty środowiskowe i opłaty za wy-
wóz śmieci także będą rosły. Zapytał do kiedy obowiązuje obecna umowa i czy ogłoszony jest prze-
targ. 
Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych poinformował, że przetarg zo-
stał ogłoszony na podstawie przedstawionych na sesji projektów uchwał. Jeśli zostaną wprowadza-
ne zgłaszane przez Radnego Lecha Aniszewskiego zmiany przetarg trzeba będzie unieważni
. Trwający przetarg zostanie rozstrzygnięty 3 grudnia 2019 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie wniosku o dokonanie zmiany w projekcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania
czystości i porządku na terenie Gminy Miasto Łowicz w paragrafie 10 ust. 5 poprzez dopisanie sło-
wa "opony" po słowie "elektroniczny" oraz w paragrafie 11 ust. 5 i 6 wyraz "należy" zastąpić wyra-
zem "można".

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „przeciw”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik „wstrzymał się” od głosu
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „przeciw”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek „wstrzymała się” od głosu.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „przeciw”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

12 „za”, 5 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła
większością głosów wniosek o dokonanie zmian w projekcie uchwały.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Tade-
usz Żaczek.
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Opinię Komisji Budżetu i Finansów– przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.
(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mia-
sto Łowicz wraz z przyjętym wnioskiem.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta „wstrzymał się” od głosu.
13. Radny Józef Szczepanik „wstrzymał się „od głosu.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

16 „za”, 1 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością
głosów:

Uchwałę Nr XVIII/161/2019

Ad. 20
Projekt uchwały w sprawie  określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi i ustalenia stawki opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi
jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowni-
ku przydomowym Łowicza - przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komu-
nalnych. 

(stanowi załącznik)
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W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział: Radny Robert Wójcik, Radny Krzysztof Olko,
Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska, Rady Jakub Wolski, Radny Jacek Wiśniewski, Radny
Lech Aniszewski, Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Tade-
usz Żaczek.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów– przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
przegłosowanie projektu uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  i  ustalenia  stawki  opłaty  oraz  zwolnienia  w części  z  opłaty  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  właścicieli  nieruchomości  zabudowanych  budynkami
mieszkalnymi  jednorodzinnymi  kompostujących  bioodpady  stanowiące  odpady  komunalne  w
kompostowniku przydomowym Łowicza.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa   stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie:

Uchwałę Nr XVIII/162/2019

Ad. 21
Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi - przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Ko-

munalnych. 
(stanowi załącznik)

W dyskusji  wzięli  udział:  Radna Zofia Kroc,  Wiceprzewodniczący Marek Boroski,  Pan Paweł
Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Tade-
usz Żaczek.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów– przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował

przegłosowanie  projektu uchwały w sprawie   określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
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20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie:

Uchwałę Nr XVIII/163/2019

Ad. 22
Projekt uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi - przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału

Spraw Komunalnych. 
(stanowi załącznik)

W dyskusji wzięli udział:  Radna Zofia Kroc, Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw
Komunalnych.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Tade-
usz Żaczek.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów– przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
przegłosowanie  projektu uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
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17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie.

Uchwałę Nr XVIII/164/2019

Ad. 23
Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi -  przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw
Komunalnych. 

(stanowi załącznik)

W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział: Radny Jakub Wolski, Radny Lech Aniszewski,
Wiceprzewodniczący  Rady Michał  Trzoska,  Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw
Komunalnych.

Radny Lech Aniszewski  zgłosił  wniosek o zmianę w projekcie  uchwały w sprawie określenia
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez wła-
ściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi polegającej na dopisaniu
w paragrafie 3 ust 1 pkt 1 po lit. g lit h "zużyty sprzęt elektroniczny i elektryczny" lit. i "meble i
inne odpady wielkogabarytowe" lit j "zużyte opony" wykreślenie ich z pkt 2, dopisaniu na końcu
w paragrafie 3 ustęp 4 "dodatkowo poza wyznaczonym harmonogramem", w paragrafie 4 ust 1 pkt
4 poprzez dopisanie słowa "opony" po słowie "elektroniczny"

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  ogłosił przerwę. 
Przerwa  rozpoczęła  się  w  dniu  28  listopada  2019  roku  o  godz.  23:47   i  zakończyła  w  dniu
29 listopada 2019 roku o godzinie 00:03.

Po przerwie

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
przegłosowanie  wniosku  o  dokonanie  zmiany  w  projekcie  uchwały  w  sprawie  określenia
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych
od  właścicieli  nieruchomości  i zagospodarowania  tych  odpadów,  w  zamian  za  uiszczoną  przez
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właściciela  nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  polegającej  na
dopisaniu w paragrafie 3 ust 1 pkt 1 po lit. g lit h "zużyty sprzęt elektroniczny i elektryczny" lit. i
"meble i inne odpady wielkogabarytowe" lit j "zużyte opony" wykreślenie ich z pkt 2, dopisaniu na
końcu w paragrafie 3 ustęp 4 "dodatkowo poza wyznaczonym harmonogramem", w paragrafie 4
ust 1 pkt 4 poprzez dopisanie słowa "opony" po słowie "elektroniczny"

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu.
11. Radny Pięta Paweł nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

14 „za”, 3 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  stwierdził, że Rada Miejska przyjęła wnioske
większością głosów.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Tade-
usz Żaczek.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
przegłosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie określenia  szczegółowego  sposobu  i  zakresu
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli  nieruchomości i
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za
gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz z przyjętym wnioskiem.

41



1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu.
11. Radny Pięta Paweł nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik „wstrzymał się” od głosu.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

16 „za”, 1 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością
głosów:

Uchwałę Nr XVIII/165/2019

Ad. 24
Projekt uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieru-
chomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, oraz ustalenia terminu, czę-
stotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla tych nie-
ruchomości – przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 

(stanowi załącznik)

Radni nie zgłosili pytań, uwag.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Tade-
usz Żaczek.

Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.
(stanowią załączniki)
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Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie od-
padami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieru-
chomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, oraz ustalenia terminu, częstotli-
wości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla tych nieruchomości.

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością
głosów.

Uchwałę Nr XVIII/166/2019

Ad. 25
Projekt uchwały w sprawie w ogłoszenia zamiaru dokonania zmiany w statucie Miejskiej Bi-
blioteki im. A. K. Cebrowskiego w Łowiczu  - przedstawił Pan Michał Zalewski Naczelnik Wy-
działu Kultury Sportu i Turystyki. 

(stanowi załącznik)

W dyskusji udział wzięli:  Radny Jacek Wiśniewski, Pani Michał Zalewski Naczelnik Wydziału
Kultury, Sportu i Turystyki.
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Opinię Komisji Społecznej- przedstawiła Zastępca Przewodniczącego Komisji Radna Zofia Kroc. 
(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu uchwały w sprawie w ogłoszenia zamiaru dokonania zmiany w statucie Miej-
skiej Biblioteki im. A. K. Cebrowskiego w Łowiczu.

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością
głosów.

Uchwałę Nr XVIII/167/2019

Ad.26
Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiej Biblioteki im. A. K. Cebrowskiego w Ło-
wiczu - przedstawił Pan Michał Zalewski Naczelnik Wydziału Kultury Sportu i Turystyki. 

(stanowi załącznik)

Radni nie zgłosili pytań, uwag.
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Opinię Komisji Społecznej- przedstawiła Zastępca Przewodniczącego Komisji Radna Zofia Kroc.
(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiej Biblioteki im. A. K. Cebrowskie-
go w Łowiczu.

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  stwierdził, że Rada Miejska podjęła większo-
ścią głosów.

Uchwałę Nr XVIII/168/2019

Ad. 27
Projekt uchwały w sprawie zasad korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej -

przedstawił Pan Michał Zalewski Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki. 
(stanowi załącznik)

W dyskusji udział wzięli:  Radny Leszek Plichta, Radny Robert Wójcik, Radny Grzegorz Durka,
Radny Jacek Wiśniewski, Radny Jakub Wolski, Wiceprzewodniczący Rady Michał Trzoska, Wice-
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przewodniczący Rady Tadeusz Żaczek, Pan Michał Zalewski Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i
Turystyki, Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza Miasta. 

Radny Jakub Wolski złożył wniosek, żeby przełożyć tę uchwałę na inną sesję tak, aby można było
przeprowadzić konsultacje z organizacjami społecznymi.
Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza Miasta poinformował, ze przesunięcie uchwały na
grudzień lub styczeń spowoduje brak możliwości ogłoszenia konkursu na dotacje dla organizacji
pozarządowych w 2020 roku. 
Radny Jakub Wolski zapytał, dlaczego projekt uchwały nie był konsultowany z organizacjami po-
zarządowymi.
Pan  Michał  Zalewski  Naczelnik  Wydziału  Kultury,  Sportu  i  Turystyki poinformował,  ze
uchwal dotyczy nie tylko organizacji pozarządowych. Uchwała była konsultowana z jednym wy-
mienionym w uchwale podmiotem. 
Burmistrz Miasta Krzysztof Kaliński poinformował, ze żadna organizacja pozarządowa na tej
uchwale nie straci. Na tej uchwale jedynie zyska budżet miasta Łowicza. 
Radny Michał Trzoska poprosił o przerwę.
Radny Robert Wójcik poinformował, że miasto nie zyska przyjęciu tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  ogłosił przerwę. 
Przerwa rozpoczęła się w dniu o godz. 01:04 i zakończyła o godzinie 01:08.

Po przerwie

Radny Jakub Wolski wycofał złożony wniosek o przełożenie uchwały na inną sesję. 

Opinię Komisji Społecznej- przedstawiła Zastępca Przewodniczącego Komisji Radna Zofia Kroc.
(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu uchwały w sprawie zasad korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności pu-
blicznej.

1. Radny Lech Aniszewski nie brak udział w głosowaniu (nieobecny).
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „przeciw”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „przeciw”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski nie brał udział w głosowaniu.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „przeciw”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „przeciw”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
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12. Radny Leszek Plichta głosował „przeciw”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „przeciw”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „przeciw”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „przeciw”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”.

6 „za”, 11 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska nie podjęła 
uchwały.

Ad. 28
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej niedokonywania zmian w statucie
Młodzieżowej Rady Miejskiej w Łowiczu – przedstawił Przewodniczący Rady Henryk Zasępa.

(stanowi załącznik)

Radni nie zgłosili pytań, uwag.

Opinię Komisji  Petycji,  Skarg i   Wniosków - przedstawił  Przewodniczący Komisji  Radny Józef
Szczepanik.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że jest kworum i zaproponował prze-
głosowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej niedokonywania zmian w
statucie Młodzieżowej Rady Miejskiej w Łowiczu.

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
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12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością
głosów.

Uchwałę Nr XVIII/169/2019

Ad. 29
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa poinformował,  że  następna  Sesja  Rady
Miejskiej odbędzie się w dniu 30 grudnia 2019 roku (piątek) o godzinie 14.00 .

1. Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łowicza na lata 2020- 2033.
2. Zaopiniowanie projektu budżetu na 2020 rok.

Radny Jakub Wolski zaproponował, żeby sesja odbyła się w dniu 27 grudnia o godz. 14.00.
Radny Robert Wójcik zaproponował, żeby sesja rozpoczęła się o godz. 12.00.
Radna Zofia Kroc zaproponowała, żeby sesja rozpoczęła się o godz. 10.00.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zaproponował przegłosowanie wniosku o prze-
niesienie Sesji Rady Miejskiej z dnia 30 grudnia na dzień 27 grudnia 2019 roku. 

16 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zaproponował przegłosowanie wniosku o roz-
poczęcie Sesji Rady Miejskiej o godzinie 10.00. 

9 „za”, 8 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa poinformował, że następna Sesja Rady Miej-
skiej odbędzie się w dniu 27 grudnia 2019 roku o godz. 10.00.

Planowane  posiedzenia  komisji  w  miesiącu  listopadzie  przedstawił  Wiceprzewodniczący  Rady
Michał Trzoska.
16 grudnia godz. 15.00 Komisja Społeczna 
17 grudnia godz. 15.00 Komisja Mieszkaniowa i Socjalna
18 grudnia godz. 15.00 Komisja Gospodarcza i Rozwoju Miasta oraz Komisja Budżetu i Finansów 
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Ad. 30

Przewodniczący Rady Henryk Zasępa podziękował za dyskusję i udział w obradach.
Na tym zakończono obrady XVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:

Jadwiga Kardjalik
Inspektor

Katarzyna Marczak

InspektorPrzewodniczący Rady:

Henryk Zasępa
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